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Status på det forudgående års arbejdsmiljøsamarbejde 2023 

Status og oversigt for, hvordan der er blevet arbejdet med at forbedre arbejdsmiljøet. 

I 2023 har vi arbejdet med følgende for at forbedre det psykiske arbejdsmiljø (en del punkter går igen fra 2022 og 

vil også være i fokus i 2024): 

• Opfølgning på APV 2022 har som i 2022 været en væsentlig hovedopgave for LAMU og LSU. En stor del af

opfølgningen er sket i APV-følgegruppen, som løbende har opdateret handleplaner for APV-opfølgning på

IKK og instituttets APV-side på medarbejderportalen.

Q Nedbringelsen af arbejdspres og stress har fortsat været et vigtigt fokusområde. Der har her været særligt

fokus på at forbedre muligheden for at få tid afsat til undervisning og forberedelse til at slå til. Studieleder

har holdt inspirationsoplæg om dette i APV-følgegruppen, LSU-LAMU, Institutforum og Institutledelsen.

Flere afdelinger inddrager i forlængelse heraf CED.

• Nedbringelsen af time ubalancer er fortsat i 2023 - om end i begrænset omfang.

• Psykologisk tryghed samt afdækning, forebyggelse og håndtering af krænkelser og diskrimination har

været (og er) et højt prioriteret indsatsområde, som der har været fokus på i institutledelsen og

instituttets råd og udvalg. Institutleder, APV-følgegruppen og tillidsrepræsentanter har opfordret til, at

man henvender sig, da der kun er kendskab til langt færre tilfælde end tallene i APV'en tyder på.

• Konflikthåndtering blev som foreslået en del af afdelingslederforløbet. Hele ledelsen har deltaget heri.

• Vi har fortsat forsøgt at forbedre det digitale arbejdsmiljø ved at bringe det op i bl.a. FAMU og HAMU. Den

tidligere næstforperson i LAMU har være hovedkraften i dette, og hans pensionering i juli 2024 betød en

midlertidig opbremsning i arbejdet, som nu er genoptaget.

Flere afdelinger og sekretariatet har deltaget i oplæg om mulighederne i Office 365.

De mange nye systemer (særligt mitHR), nye arbejdsgange og sikkerhedsforanstaltninger er dog fortsat en

stor udfordring for mange.

• Udviklingsmuligheder. LAMU-LSU har haft fokus på muligheder for kompetenceudvikling og drøftet

forskellige måder, hvorpå vi kan udbrede kendskabet til disse (MUS, nyhedsbrev, medarbejderportal

m.v.).

• Sekretariatets APV-følgegruppe har bl.a. haft særligt fokus på mere nær og tydelig ledelse (herunder at

sekretariatslederen nu arbejder en dag om ugen på hhv. Katrinebjerg og i Nobelparken) og på at mindske

misforholdet mellem opgaver og tid. (Sidstnævnte bliver hovedfokus i 2024.)

https://www.results.dk/sso/au
https://www.results.dk/sso/au
https://cc.medarbejdere.au.dk/medarbejderforhold/arbejdsmiljoe/arbejdspladsvurdering-apv


I 2023 har vi arbejdet med følgende for at forbedre det fysiske arbejdsmiljø: 

• Der er foretaget de udskiftninger og nyindkøb af udstyr, som kan forbedre det fysiske arbejdsmiljø -

herunder solafskærmning på et enkelt kontor, lyddæmpning og ergonomiske hjælpemidler.

• Der har været arrangeret oplæg om kontorergonomi samt kontorbesøg af ergoterapeut fra CRECEA med

henblik på at forebygge og afhjælpe gener pga. ensidige/uhensigtsmæssige arbejdsstillinger. Der var

blandt VIP begrænset tilslutning til dette. TAP-gruppen har deltaget i større omfang.

• Der er efter en nærved-ulykke (reolvæg, som faldt ned) igangsat undersøgelser af, hvilken belastning af

reolerne på Kasernen, der er forsvarlig.

Kurser m.v. 

• Medlemmer af LAMU har deltaget i:

• En AMR har deltaget i Den Store AMR-dag (med HK) om Psykologisk Tryghed (Oplæg af Christian Ørsted)

og efterfølgende ERFA-møde i HK med AMR fra andre arbejdspladser, både offentlige og private.

• Ny AMR har gennemgået den lovpligtige arbejdsmiljøuddannelse.

Status på evakueringsøvelser (bygning og dato) 

• Øvelserne er blevet udskudt til starten af 2024. Det har været vanskeligt at finde ud af, hvem der kan

bistå, og vi har fået forskellig besked om, hvad proceduren bør være (med eller uden alarm), alt efter,

hvem vi har spurgt. Det er nu afklaret, at vi igen har mulighed for at kontakte Anders Moeslund for

assistance.

• På Kasernen er alarmerne endelig blevet forbundet, så de aktiveres på alle etager. De virkede indtil da kun

på den etage, hvor de sættes i gang

Mål for det kommende års fokusområder, indsatsområder og specifikke arbejdsmiljøopgaver 

Arbejdet med det psykiske arbejdsmiljø vil også i 2024 være koncentreret om APV-opfølgningen - herunder fokus 

på at: 

• Forebygge og håndtere stress og arbejdsbelastning.

• Styrke trivsel og psykologisk tryghed.

• Forebygge og håndtere konflikter, krænkelser og diskrimination.

Arbejdet med det fysiske arbejdsmiljø vil have fokus på at: 

• Gennemføre evakueringsøvelser på alle lokationer.

• Færdiggøre opfølgningen på nærved-ulykken på Kasernen (reoler, der faldt ned).

• Undersøge muligheder for forbedret adgang for handicappede på Kasernen.

• Undersøge muligheder for at få dagslyspærer.

Derudover vil vi gøre en ekstra indsats for at synliggøre LAM U's rolle for alle på instituttet. 

Påkrævede aktiviteter for at opnå mål (tiltag og initiativer) 

For at opnå målene vedr. det psykiske arbejdsmiljø vil vi: 

• Fortsættelse af arbejdet i APV-følgegruppen

• Fortsætte arbejdet med at kortlægge arbejdsopgaver med henblik på at beskære og/eller fjerne ikke

nødvendige opgaver.

• Inddrage CED i arbejdet med at opnå tilfredsstillende undervisningsforberedelse inden for de fastsatte

normer.
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